
Het jaar 2020 

2020 zal een jaar worden die wij ons allemaal zullen blijven herinneren.  
In februari deed Corona zijn intrede in Nederland en ook in Aa en Hunze onder-
vonden wij daar de eerste maatregelen van. 
Vanaf half maart kregen we te maken met een lockdown en was digitaal vergade-
ren opeens de standaard. Dat was toch wel heel erg wennen.  
Maar we hebben er met elkaar een modus in gevonden al blijft het verre van ide-
aal. Het ontbreken van de non-verbale communicatie, het snel kunnen afstemmen 
binnen de fractie of met de andere fracties en het fysieke contact met anderen blijft 
een gemis.  

Jaarverslag 2020 
terugblik op de belangrijkste onderwerpen 

Wonen 

Als voorbereiding op de discussie 

over de Woonvisie hebben wij een 

enquête gehouden over alternatie-

ve woonvormen voor ouderen in Aa 

en Hunze. Deze enquête is ver-

spreid onder de leden en via be-

richtgeving in de Schakel.  

Uit de respons is gebleken dat veel 

mensen belangstelling hebben voor 

alternatieve woonvormen en daar 

ook graag over mee willen praten.  

Het rapport is aangeboden aan wethouder Heijerman.  

 

Wij vinden dat er binnen onze gemeente voldoende betaalbare woningen (zowel 

huur als koop) voor starters of ouderen moeten zijn. Naast de betaalbaarheid is 

ook energiezuinigheid van belang. Ook moet gekeken worden naar nieuwe vormen 

van wonen, (bijv: tinyhouses of seniorenwoningen in hofjes).  

Dit zijn de zaken waar de PvdA zich hard voor gaat maken bij de discussie over de 

toekomstvisie wonen die in 2021 gaat plaatsvinden  

Vluchtelingenkinderen 

Samen met het CDA en GL hebben wij aan het college gevraagd onze bezorgd-

heid over te brengen aan de regering over de situatie alleenstaande vluchtelingen-

kinderen uit Griekenland. En tevens kenbaar te maken dat wij als Aa en Hunze be-

reid zijn onze verantwoordelijkheid hierin te nemen. Dit verzoek werd gesteund 

door de raad 



Werkbezoek 

De fractie is op bezoek geweest bij 

camping de Vledders in Schipborg.  

Ooit opgestart (rond 1920) door 

overgrootvader Glas is de camping 

nu overgedragen aan de 4e genera-

tie. 

De familie heeft volop vertrouwen in 

de toekomst van dit "Pareltje aan de 

Drentsche Aa", zoals de camping 

wordt aangeprezen. 

Er wordt momenteel (met provinciale subsidie) fors geïnvesteerd in de recreatie-

plas en recentelijk is een belevingswal aangelegd. Binnenkort zal worden begon-

nen met de aanleg van het glasvezelnetwerk. 

Duurzaamheid en respect voor de natuur zijn belangrijke pijlers voor deze cam-

ping. Al met al hebben we er een prima indruk aan overgehouden. 

We bedanken de familie Glas voor het gastvrije ontvangst. 

Accommodatiebeleid Gieten 

Al jaren vraagt de fractie aandacht voor de problemen met accommodaties van 

verenigingen in Gieten. Er is te weinig oefenruimte, ruimten verdwijnen door ver-

koop, er moeten soms hoge huren betaald moeten worden en er is geen geschikt 

podium voor grote voorstellingen waardoor verenigingen naar andere dorpen moe-

ten uitwijken.  

We hebben in juni hierover vragen gesteld maar het college zag geen aanleiding 

om op dat moment in actie te komen.  

Ondertussen hebben wij contact gelegd met combinatie Gemeentebelangen om te 

kijken of wij dit punt gezamenlijk konden oppakken. Dat is niet gelukt.  

Wel is dit gelukt met het CDA en bij de begroting hebben wij dan ook gezamenlijk 

een motie ingediend. De strekking van de motie was het volgende: 

budget beschikbaar te stellen voor nader onderzoek naar een structurele oplossing 

en de cultuurvisie 2017 te actualiseren in samenwerking met de verenigingen en 

Dorpsbelangen Gieten.  

De motie werd overgenomen door het college dus eindelijk gaat er iets gebeuren. 

In december kwam er nog een motie van Combinatie gemeentebelangen in de 

raad om alvast € 500.000 beschikbaar te stellen voor een nieuwe accommodatie. 

Hier hebben wij tegen gestemd omdat het bedrag niet gebaseerd is op een plan 

maar een willekeurig bedrag is. Eerst een onderzoek en een plan. Daarna pas be-

slissen over het geld. 



Verdubbeling N34 

Wij zijn zeer sceptisch over de verdubbeling en hebben grote twijfels over nut en 
noodzaak. Daar hebben we verschillende argumenten voor aangevoerd: klimaat, 
stikstofuitstoot, geluidhinder etc 
Aanpak knooppunt Gieten is voor ons geen punt van discussie. Daar moet in goe-
de samenspraak met Gieten en Eext iets gebeuren. En wel zodanig dat er goede 
oplossingen komen voor geluidsoverlast en dat een goede landschappelijke inpas-
sing plaatsvindt. 
Over dit onderwerp hebben wij tevens overleg met de fracties van de omliggende 
gemeenten en met de statenfractie. 

Windturbines (kleine) buitengebied 

Een mooie geste, kleine windturbines. We juichen 
groene energievoorzieningen toe, mits passend 
binnen het beleid en beeld van de dorpen en er 
voldoende draagvlak gecreëerd wordt.  
In het voorgelegde raadsvoorstel werd alleen de 
mogelijkheid geboden voor kleine windturbines bij 
agrarische bedrijven. Wij vonden samen met 
GroenLinks dat er ook de mogelijkheid geboden  
moet worden voor anderen dan agrariërs.  
Hiervoor hebben wij een motie ingediend. 

De wethouder gaf aan dat het in dit voorstel alleen 
om agrariërs ging maar heeft toegezegd dat de 
raad op een later moment nog een raadsvoorstel 
krijgt voor de andere doelgroepen  

Toegankelijkheid 

Bij de behandeling van de 
lokale inclusie agenda heb-
ben wij aangegeven dat het 
ambitieniveau van het colle-
ge te minimaal is en aange-
drongen dat er wat ons be-
treft wel een tandje bij mag. 
In de notitie staan een aantal 
zaken die eenvoudig opge-
pakt kunnen worden. De 
wethouder gaf aan dat er 
een realistisch uitvoerings-
programma ligt. 
Ook bij de behandeling van 
de begroting hebben wij ge-
pleit voor extra geld en meer 
ambitie dan alleen bewust-
wording bij ambtenaren en 
inwoners.  
Wij merken dat er weinig pri-
oriteit gegeven wordt aan dit 
onderwerp maar wij blijven 
hier aandacht voor vragen.  

1 mei roos (coronaproef ) 

Gebiedsfonds  

Het gebiedsfonds, bedoeld voor het gebied waar 

de windmolens staan, wordt gevuld door bijdragen 

van de provincie, de gemeente en de initiatiefne-

mers. De bijdrage van de gemeente heeft een re-

latie met de OZB-inkomsten van deze molens.  

Samen met het CDA hebben wij gepleit om gedu-

rende de gehele looptijd (25 jaar) van deze wind-

molens de OZB- inkomsten gestort worden en niet 

voor maar een periode van 10 jaar.  

Helaas werd dit voorstel niet gesteund door de 

rest van de raad en zal de bijdrage van de ge-

meente beperkt blijven tot 10 jaar.  



Afvalinzameling 

In  de begroting 2021 werd een forse stijging van de afvalstoffenheffing aangekon-

digd. Een groot deel van deze stijging wordt veroorzaakt doordat er veel afval in 

met name de oranje container zit dat daar niet hoort. Hierdoor wordt het afval afge-

keurd en moet alsnog als grijs afval verwerkt worden. Dit leidt tot extra kosten.  

Goede voorlichting aan inwoners zou hier kunnen helpen.  

Wij hebben als fractie een sticker laten maken en deze overhandigd aan wethou-

der Luinge. Op deze ludieke wijze hebben wij willen laten zien dat een eenvoudige 

oplossing kan bijdragen aan de bewustwording.     

Regionale energie strategie (RES) 

In 2019 is er een motie in de raad aangenomen waarin werd afgesproken dat er 

een plan geschreven zou worden over burgerparticipatie en communicatie rondom 

dit onderwerp en dat er gekeken zou worden naar de mogelijkheid en wenselijk-

heid van een gemeentelijke adviesraad. 

In mei hebben wij hier vragen over gesteld omdat er inmiddels een half jaar ver-

streken is zonder dat wij hierover informatie hebben ontvangen.  

In het concept van de RES waarin per gemeente informatie wordt verstrekt over 

participatie activiteiten, maar het onduidelijk blijft welke acties en volgens welke 

strategie in de afgelopen maanden in Aa en Hunze zijn uitgevoerd en of er onder-

zoek is uitgevoerd naar een eventueel in te stellen gemeentelijke adviesraad.  

Op basis van deze vragen heeft het college ons laten weten welke acties er in de 

afgelopen periode zijn ondernomen. Een aantal zaken zijn ook nog niet opgepakt 

waarbij Corona ook als één van de oorzaken werd genoemd. 

Wij zullen blijven benadrukken dat informatievoorziening en het betrekken van in-

woners cruciaal is bij dit onderwerp. Helemaal om dat je inwoners nodig bent om 

de doelstellingen van de RES te kunnen behalen. 



WMO -  en leerlingenvervoer 

Wij hebben gepleit voor een brief van-
uit de gemeente aan Publiek Vervoer 
Groningen Drenthe. 

De boodschap van de brief moet zijn 
dat de gemeenteraad beter betrokken 
wil worden bij klachten over vervoer. 

Het is op dit moment heel lastig een 
oordeel te vormen over de kwaliteit 
van het vervoer op basis van individu-
ele klachten.  
Als de raad regelmatig geinformeerd 
wordt over aantal en aard van de 
klachten, kan de politiek een beter 
beeld vormen en Publiek Vervoer en 
Vervoerbedrijf Connexxion zonodig 
aanspreken.  

Dat PVDA voorstel, ondersteund door 
GL, is aanvaard. Hiermee krijgt de po-
litiek meer grip krijgen op het vervoer 
van vooral oudere mensen, mensen 
met een beperking en van leerlingen.  

En het uiteindelijke doel is daarbij na-
tuurlijk dat mensen netjes op tijd wor-
den opgehaald en gebracht. 

Fietspaden 

In de begroting 2021 werd een voorstel gedaan voor de aanleg van een tweetal 

nieuwe fietspaden bij Gieten. Het was ons onduidelijk waarom deze prioriteit moe-

ten krijgen en wat deze toevoegen aan het bestaande netwerk.  

Wij vinden het veel belangrijker dat er eerst geld uitgegeven wordt aan fietspaden 

die bijdragen aan de veiligheid voor de schooljeugd en het woon-werkverkeer. Zo-

als een fietspad van Spijkerboor naar Eexterveen.  

Hiervoor hebben wij dan ook een motie ingediend. De wet-

houder gaf aan dat dit overbodig was omdat hier binnen de 

gemeente al aandacht voor was maar dat de uitvoering 

nogal wat obstakels kent. Kon ons geen duidelijkheid geven 

wanneer wel. We houden het in de gaten. 

In december hebben wij samen met D66 en GL aandacht 

gevraagd voor de onveilige fietsverbinding Rolde Zuid 

(Nooitgedacht) en Rolde. De wethouder heeft toegezegd 

dat hier naar gekeken gaat worden.  

 

Ondersteuning van inwoners 

Ondanks dat de zorgkosten in onze ge-

meente ook fors zijn en nog steeds stij-

gen vinden wij dat inwoners die zorg no-

dig hebben dit ook moeten krijgen. Het is 

niet acceptabel dat er wachtlijsten ont-

staan of er bezuinigd gaat worden als het 

beschikbare budget op is. In dat geval 

zullen er andere keuzes gemaakt moeten 

worden. Nu bezuinigen op zorg vergroot 

de kans dat er op termijn juist veel duur-

dere zorg nodig is. 

Dit standpunt hebben wij het hele jaar la-

ten horen als het hierover ging. 



De fractie: 

Frits Klein Langenhorst 

Henk Santes 

Kiena ten Brink 

Patrick Petzinger 

Bert Hadderingh 

Voedselbank 

Wij hebben een cheque na-

mens de fractie  overhandigd 

aan de Voedselbank Gieten / 

Gasselternijveen.  

Dit ter ondersteuning van het 

goede werk dat er gedaan 

wordt.  

Naast het bedrag was er een 

attentie voor de vrijwilligers als 

waardering voor hun inzet.  

Overzicht  2020 

Raadsvragen: 

 Regionale energie strategie 

 Bestemmingswijziging in het centrum van Gieten 

 Actualisatie grondbeleid 

 Zaalruimte verenigingen Gieten 

Moties:  

 Opvang vluchtelingenkinderen 

 Bestemmingsplan kleine windturbines 

 Accommodatie verenigingen Gieten 

 Afvalstoffenheffing 

 Budget voor inclusie en knelpunten openbare ruimte 

 Fietspad spijkerboor 

 Veilige fietsverbinding tussen Rolde-Zuid en Rolde 

Amendementen: 

 Omgevingsvisie Gieten 

 Budget Rekenkamercommissie 

 
Contact Statenfractie 

De Statenfractie had in maart 

een werkbezoek gepland bij het 

MFC in Gasselternijveen. Hierbij 

was ook onze fractie aanwezig.  

We kregen uitleg over de ge-

bruikers en de activiteiten die er 

allemaal plaatsvinden. Veel be-

trokken partijen, goede samen-

werking en een duidelijke visie 

op de toekomst. 

 

Vanuit de Statenfractie is Peter 

Zwiers onze contactpersoon.   

Indien nodig schuift hij aan bij 

de fractievergadering. 

 


